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1. Godkännande av dagordningen 

 

2. Godkännande av A-punktslistan 

 
 

3. Meddelande från kommissionen om enklare och bättre lagstiftning i den 

gemensamma jordbrukspolitiken 

− Rådets slutsatser 
 

Dokumentbeteckning 
13494/05 AGRI 278 COMPET 217 
 
Rättslig grund 
–  
 
Bakgrund 
Ordförandeskapet har för avsikt att ta fram rådslutsatser baserat på det 
meddelande rörande arbetet med att identifiera och upphäva föråldrad 
råds- och kommissionslagstiftning som presenterade på ministerrådet 
24-25 oktober 2005. Ett förslag väntas från kommissionen under 2006 
där man avser förenkla befintliga marknadsordningar, idag 21 stycken, 
genom att slå ihop dem till en enda marknadsordning. 
Förenklingsarbetet kommer att ha stor betydelse för planerade översyner 
av politiken för exempelvis frukt och grönsaker, vin och ekologisk 
odling. Kommissionen ämnar involvera intressenter inom näringen i 
arbetet med att ta fram handlingsplanen för den gemensamma 
jordbrukspolitiken under år 2006. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
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Sverige stödjer kommissionens och ordförandeskapets initiativ. Frågan 
om förenklingar av lagstiftningen och administrationen är prioriterad ur 
svensk synvinkel.  
 
EU-nämnden 
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet 21-22 december 2004 samt inför jordbruks- och fiskerådet 24-
25 oktober 2005. 
 

4. (ev) Utkast till rådets beslut om godkännande av extra nationellt stöd från 

Republiken Cypern till cypriotiska jordbrukare för delvis återbetalning av 

jordbruksskulder som uppkom långt före Cyperns anslutning till EU 

− Antagande  
 
Frågan kommer att strykas från dagordningen. Cypern har meddelat att 
de drar tillbaka sin förfrågan. 
 

5. Förslag till rådets beslut om ingående av ett avtal mellan Europeiska 

gemenskapen och Amerikas förenta stater om handel med vin 

- Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
14059/05 AGRIORG 68 WTO 193 USA 74 
 
Rättslig grund 
Rådets förordning (EG) nr 1493/1999 om den gemensamma 
organisationen av marknaden för vin. 
Artikel 133 i fördraget (kvalificerad majoritet) 
 
Bakgrund 
Förhandlingarna om ett vinavtal med USA har fortskridit mycket sakta 
och stått stilla under långa perioder. Eftersom lagstiftningen ser så olika 
ut i USA och i EU har parterna enats om att dela upp frågorna och nu 
sluta ett avtal i en första fas. Efter att denna första del av avtalet trätt i 
kraft skall förhandlingarna fortsätta. Kommissionen kommer då driva 
frågor som bl.a. geografiska beteckningar, ursprungsbeteckningar och 
traditionella namn, vilka hittills har varit mycket svåra att komma 
överens om. 
 
En stor fråga har handlat om tillverkningsmetoder för de amerikanska 
vinerna. EU har varit noga med att poängtera vikten av att dessa metoder 
måste vara godkända av OIV (Internationella vinorganisationen). Andra 
svåra frågor har varit märkning på flaskor, USA:s användning av EU:s 
traditionella namn samt exportintyg. För producentländerna handlar det 
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största problemet i avtalet om skyddet för geografiska 
ursprungsbeteckningar. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Det utkast till avtal som lagts fram innebär inga problem för svenskt 
vidkommande. Sverige vill säkerställa att konsumenterna får tillgång till 
det utbud som finns på världsmarknaden, därför är det viktigt att 
förhandlingsparterna når en överenskommelse inom kort för att undvika 
handelsstörningar. 
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden bl.a. i december 2003 
och i oktober 2004 i samband med information om internationella 
handelsförhandlingar.  
 

6. Aviär influensa 

a) Förslag till rådets direktiv om gemenskapsåtgärder för bekämpning av 

aviär influensa 

−   Antagande 

b) Förslag till rådets beslut om ändring av rådets beslut 90/424/EEG om 

utgifterna inom veterinärområdet 

- Politisk överenskommelse 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget om upprättande av Europeiska gemenskapen.  
 
Bakgrund 
Mot bakgrund av nya vetenskapliga rön presenterade KOM i maj 2005 
(a) ett förslag till nytt direktiv om gemenskapsåtgärder för bekämpning 
av aviär influensa och (b) förslag till ändringar i rådets beslut 
90/424/EEG om utgifter inom veterinärområdet.  
 
(a) Förslaget omfattar åtgärder som skall vidtas både vid utbrott av 
högpatogen aviär influensa (HPAI) och vid fynd av lågpatogen aviär 
influensa (LPAI). Vid utbrott av HPAI skall samtliga djur i smittade 
besättningar avlivas och destrueras. Vid påvisande av LPAI skall djuren i 
den smittade besättningen antingen avlivas och destrueras eller slaktas 
för att saluföras som livsmedel. Baserat på risken för spridning av virus 
reserverade sig SE och ytterligare fyra MS mot att sådant kött fritt skulle 
få säljas inom EU.  ORDF har i ett kompromissförslag föreslagit villkor 
för slakt av djur från LPAI-smittade besättningar som innebär att risken 
för smittspridning minimeras.  
 
(b) Enligt nu gällande bestämmelser ersätter gemenskapen 50 % av MS 
kostnader för vissa åtgärder vid utbrott av HPAI. Enligt KOM:s förslag 
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till nytt direktiv skall ersättning även utgå för åtgärder i samband med 
LPAI, men bara med 30 % av MS kostnader. Flera MS har haft 
invändningar och ansett att 50 % ersättning skall utgå även vid LPAI. 
ORDF har föreslagit en ändring som innebär att 50 procent skall utgå 
även vid LPAI.   
 
För mer information se bilaga 1. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stödjer ORDF:s kompromissförslag avseende (a).  
Vad gäller b) skall SE så långt möjligt verka för att hålla nere 
ersättningsnivåerna från gemenskapens budget men inte i slutändan 
blockera en eventuellt kvalificerad majoritet för ORDF:s förslag. 
Eventuella ökade utgifter med anledning av ersättningarna ska finansieras 
genom omprioritering inom de givna ramarna för jordbruksutgifterna.  
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd med EU-nämnden i juni 2005 inför 
jordbruks- och fiskerådet den 20 – 22 juni. 
 

7. Rapport från kommissionen till rådet och Europaparlamentet om de 

åtgärder som vidtagits av medlemsstaterna för att se till att 

Europaparlamentets och rådets förordning (EG) nr 1774/2002 av den 3 

oktober 2002 om hälsobestämmelser för animaliska biprodukter som inte är 

avsedda att användas som livsmedel iakttas 

– Lägesrapport/ A-punkt 
 
Dokumentbeteckning 
13808/05 AGRILEG 160 CODEC 952 
 
Rättslig grund 
Detta är en rapport från KOM och inget förslag till rättsakt. 
 
Bakgrund 
Enligt artikel 35.2 i ABP-förordningen skall MS informera KOM senast 
ett år efter dess ikraftträdande, dvs. senast den 30 oktober 2003, om de 
åtgärder som vidtagits för att se till att bestämmelserna i förordningen 
iakttas. På grundval av den information som KOM fått från MS skall 
KOM lägga fram en rapport för Europaparlamentet och rådet, i 
förekommande fall åtföljd av lagförslag. Förordningens genomförande 
har även inspekterats på plats i MS genom KOM:s Kontor för 
livsmedels- och veterinärfrågor (FVO). Rapporten syftar ytterst till att 
identifiera de ändringar av förordningen som anses nödvändiga för att 
effektivisera och/eller förenkla dess tillämpning. 
 
Rapporten har behandlats bl.a. i möten mellan MS chefsveterinärer 
(CVO). En viktig slutsats av diskussionerna är att MS betonar att 
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lagstiftningen om ABP bör tydliggöras och bättre anpassas till annan 
gemenskapslagstiftning inom områdena som gäller avfall, miljö 
respektive hälsa, för att undvika dubbelregleringar. 
 
På Coreper I den 7 december beslutades att lägesrapporten kommer att 
behandlas som en A-punkt på rådet. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sveriges synpunkter har generellt beaktats och Sverige samtycker till 
ordförandeskapets utkast till lägesrapport. 
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 24-25 oktober 2005 då KOM redogjorde för sin rapport. 
 

8. Meddelande från kommissionen: TSE-färdplan  

- Lägesrapport/ A-punkt 
 
Dokumentbeteckning 
11408/05 AGRILEG 113 
 
Rättslig grund 
Detta är ett meddelande från KOM och inget förslag till rättsakt. 
 
Bakgrund 
I meddelandet har KOM mot bakgrund av den förbättrade situationen 
och den gynnsamma trenden i EU vad gäller BSE, tagit initiativ till att 
lägga fram en färdplan för TSE-strategin på kort, medellång och lång 
sikt. Besluten om eventuella förändringar av nuvarande åtgärder, vilka 
varit effektiva men samtidigt kostsamma för såväl gemenskapen, 
medlemsstaterna och animalieproducenterna som för konsumenterna, 
skall tas på vetenskaplig grund, utan att riskera konsumenternas hälsa 
eller målet att utrota BSE. 
 
TSE Färdplanen, som presenterades av KOM i juli 2005, har under 
hösten behandlats bl.a. vid möten mellan gemenskapens chefsveterinärer 
(CVO), samt vid en rundabordskonferens i Europaparlamentet. Baserat 
på de diskussioner som varit har ordförandeskapet presenterat en 
lägesrapport, innehållande bl.a. en lista över de åtgärder som bedömts 
bör prioriteras, bl.a. specificerat riskmaterial (SRM), 
övervakningsprogram, riskkategorisering av länder och utslaktning i 
drabbade besättningar.  
 
På Coreper I den 7 december beslutades att lägesrapporten kommer att 
behandlas som en A-punkt på rådet. 
 

Förslag till svensk ståndpunkt 
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Sverige stöder utkastet till lägesrapport. Sverige har särskilt understrukit 
behovet av att bestämmelserna om atypisk scrapie – Nor98 – på får och 
getter samt övervakningsprogrammen ses över. Dessa frågor tas upp i 
den lista över prioriterade områden som återfinns i utkastet till 
lägesrapport. 
 
EU-nämnden  
Frågan om har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden.  
 

9. Förslag till rådets beslut om godkännande för utsläppande på marknaden 

av livsmedel som innehåller, består av eller har framställts av den genetiskt 

modifierade majslinjen 1507 (DAS-∅15∅7-1) enligt Europaparlamentets 

och rådets förordning (EG) nr 1829/2003 

- Antagande 

 
Dokumentbeteckning 
13042/05 AGRILEG 135 ENV 450 
 
Rättslig grund 
Artikel 7 (3) i förordning (EG) No 1829/2003. Beslut fattas enligt 
förfarandet för föreskrivande inom kommittologin i enlighet med artikel 
5 i 1999/468/EG: Rådets beslut av den 28 juni 1999 om de förfaranden 
som skall tillämpas vid utövandet av kommissionens genomförande-
befogenheter.  
 
Bakgrund 
Företagen Pioneer Overseas Corporation och Dow AgroSciences 
Europe lämnade den 15 februari 2001 in en ansökan i Nederländerna om 
utsläppande på marknaden av den genetiskt modifierade majslinjen 1507 
i enlighet med bestämmelserna i förordning (EG) nr 258/97 om nya 
livsmedel och nya livsmedelsingredienser. Ansökan omfattar livsmedel 
som innehåller, består av eller har framställts av den genetiskt 
modifierade majslinjen 1507. Förordning (EG) nr 1829/2003 om 
genetiskt modifierade livsmedel och foder tillämpas från och med den 18 
april 2004. Även tidigare ansökningar ska dock i vissa fall ska behandlas 
enligt denna lagstiftning.  
 
Majs 1507 har tillförts två gener; en gen som ger egenskapen 
insektsresistens för vissa skadefjärilar och en gen som ger tolerans mot 
herbiciden glyfosatammonium. Efter den första utvärderingsrapporten 
från Nederländerna, som ansåg att 1507-majs är lika säker som 
konventionell majs, framfördes invändningar av vissa medlemsstater. 
Därför gjordes en kompletterande utvärdering. Den 3 mars 2005 
lämnade Europeiska myndigheten för livsmedelssäkerhet (EFSA) ett 
yttrande. Efter att ha tagit hänsyn till växtens nya gensekvenser samt 
växtens fett- protein-, närings- och kolhydratsammansättning drog 
EFSA slutsatsen att det inte finns några belägg som tyder på att 
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utsläppandet på marknaden av de livsmedelsprodukter som presenterades 
i ansökan skulle kunna leda till negativa effekter på människors eller 
djurs hälsa eller på miljön. Livsmedelsverket ställde sig bakom EFSA:s 
bedömning. 
 
I juni 2005 röstade medlemsstaterna i Ständiga kommittén för 
livsmedelskedjan och djurhälsa om ett utkast till kommissionsbeslut om 
godkännande av den genetiskt modifierade majslinjen 1507. Någon 
kvalificerad majoritet för eller emot förslaget nåddes inte och det går 
därför vidare till Jordbruks- och fiskerådet för beslut. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige skall stödja ett godkännande för utsläppande på 
gemenskapsmarknaden av livsmedel som innehåller, består av eller har 
framställts av den genetiskt modifierade majslinjen 1507, eftersom 
majsen skall märkas som genetiskt modifierad och har bedömts som lika 
hälso- och miljösäker som konventionell majs. 
 
EU-nämnden 
Frågan har inte tidigare varit föremål för samråd i EU-nämnden. 
 

10. Rådets förordning om fastställande för år 2006 av fiskemöjligheter och 

därmed förbundna villkor för vissa fiskbestånd och grupper av fiskbestånd i 

gemenskapens vatten och, för gemenskapens fartyg, i andra vatten där 

fångstbegränsningar krävs 

- Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. Artikel 20(1) och (4) rådsförordning (EG) nr 
2371/2002. Beslut fattas med kvalificerad majoritet. 
 
Bakgrund 
TAC-1 och kvotförordningen är en sammanställning av de för 
medlemsstaterna disponibla kvoterna för nästkommande år samt de 
villkor som skall gälla i fråga om begränsning av fiskeansträngningen och 
kompletterande tekniska regleringar inklusive kontroll för fiskeområden 
utanför Östersjön. Det nya förslaget till TAC och kvoter kommer även 
att vara nära kopplat till de återhämtningsplaner som beslutats och 

 

1 Total allowable catch, d v s totalt tillåten fångstmängd. Rådets förordning om 

fastställande för år 2006 av fiskemöjligheter etc benämns TAC- och kvotförordningen. 
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rådande villkor förknippade med dessa. Förslaget antogs av MS genom 
s k muntlig procedur den 30 november 2005.  
 
Många av de TACer som beslutas genom förordningen är gemensamma 
med Norge och överenskommes vid årliga förhandlingar, som i år 
avslutades den 2 december. Dessa kvoter är därmed i princip redan 
beslutade. Överenskommelsen innebär en sänkning av berörda TACer 
med 15 %, d v s TACerna för torsk och de arter som fiskas i 
kombination med torsk såsom kolja, gråsej, vitling och rödspotta. 
 
KOMs förslag till fiskeansträngning, s k effortreglering, i form av dagar 
till sjöss för olika redskapskategorier för 2006 innebär en generell 
minskning av antalet effortdagar i samma proportion som minskningen 
av TAC, d v s 15 %. Sverige har i detta sammanhang uppnått att det med 
rist utrustade mycket selektiva svenska redskapet för fiske efter 
havskräfta i förslaget får ett obegränsat antal dagar. Detta torde bidra till 
minskade bifångster av torsk. Även de nu mycket omfattande utkasten 
som förekommer i redskap utan rist torde minska. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Avgörande för Sveriges ställningstagande är att utgångspunkten skall 
vara den biologiska rådgivningen. Då flera för Sverige intressanta kvoter 
redan i princip beslutats genom avtalet med Norge är det främst de 
kompletterande effortbegränsningarna i form av dagar till sjöss för olika 
redskapskategorier som kvarstår att förhandla internt inom EU. Sverige 
har tidigare påtalat att effortminskningen enligt KOMs vetenskapliga 
och ekonomiska rådgivande organ för fiske (STECF2) skulle behöva vara 
30 %. Sverige skall därför sträva efter att effortminskningen ökar jämfört 
med KOMs förslag på 15 %.  
 
I de fall detta inte är framgångsrikt skall Sverige bidra till att 
neddragningarna i effort minskar de problem som påtalats med 
förskjutningar av fiskeansträngningen till mer småmaskiga redskap. 
Redskapssegment som inte är utrustat med rist har enligt dagens system 
21 tillåtna fiskedagar per månad. Man har sett en väsentlig ökning av 
detta segment eftersom fiske med större maska endast ger 9 dagars 
tillåtet fiske per månad.  
 
Det är viktigt att bevaka att den interna fördelningen av 
blåvitlingkvoterna får en tillfredsställande lösning och att Danmarks 
makrillprefens, som KOM utlovat, inte kommer att tillämpas för Sverige.  
 
EU-nämnden  
Generella principer var föremål för samråd i EU-nämnden inför 
jordbruks- och fiskerådet den 22-24 november 2005. 
 

 
2 Scientific, Technical and Economic Committee for Fisheries. 
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11. Förslag till rådets förordning om fastställande för år 2006 av 

fiskemöjligheter och därmed förbundna villkor för fiskbestånd i Östersjön, 

Bälten och Öresund 

- Antagande 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. Artikel 20(1) och (4) rådsförordning (EG) nr 
2371/2002. Beslut fattas med kvalificerad majoritet. 
 
Bakgrund 
Förslaget om TACer och kvoter i Östersjön har för första gången blivit 
ett separat förslag utbrutet ur det allmänna  TAC-förslaget. Anledningen 
är att fisket i Östersjön i och med EUs utvidgning och den 
internationella fiskerikommissionen för Östersjöns (IBSFCs3) 
upphörande i princip blivit en gemenskapsangelägenhet. ORDF hade 
hoppats på beslut i frågan redan vid rådsmötet i november. I stället 
hoppas ORDF på att en överenskommelse kunde nås i Coreper I den 12 
och 14 december. Förslaget antogs formellt av KOM den 24 november.  
 
De föreslagna TACerna resulterar i en viss ökning av fiskemöjligheterna 
för sill och torsk under 2006 men minskning för skarpsill. Dessa 
överensstämmer med vad som överenskoms med Ryssland inom ramen 
för IBSFC i början på september.  
 
Avseende TAC för östra torskbeståndet föreslår KOM 45 339 ton. ICES 
rådgivning om en kvot på 14 900 ton var baserad på att enbart den gamla 
förvaltningsplanen antagen av IBSFC skulle gälla. KOMs förslag innebär 
kompletterande åtgärder i form av striktare regler i de stängda områdena 
och åtgärder för att minska den totala fiskeansträngningen med 10 % 
utöver sommarstoppet, d v s ytterligare ca 25 dagar med fiskestopp. 
Enligt KOM har de två kvoterna för det västra och östra torskbestånden 
ett nära samband med de begränsningar av fiskeansträngningen (vanligen 
kallad effort) som förslås och är därför endast acceptabla om en 
överenskommelse kan nås om de föreslagna restriktionerna.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stöder samtliga kvotförslag utom kvoten på 45 339 ton för det 
östra torskbeståndet. Utgångspunkten för Sverige är ICES rådgivning. 
Sverige ser en stark koppling mellan TAC och övriga 
förvaltningsåtgärder som föreslås. Avgörande är att åtgärderna ger en 
reell minskning av fiskedödligheten. 
 

 
3 International Baltic Sea Fishery Commission. 
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Det föreslagna systemet med fiskestopp ett antal söndagar för 
reducering av fiskeansträngningen i bilaga II bör revideras för att uppnå 
en snabbare minskning. Det mest logiska är att fisket stoppas under två 
dagar i veckan (lördag och söndag) för att uppnå en kraftigare 
minskning. För att effektivt kunna rensa Östersjön från ständigt 
fiskande garn vore detta en bättre lösning än en allmän förlängning av 
sommarstoppet. 
 
För att ytterligare förstärka kontrollen av torskfisket bör ett särskilt 
tvåårigt kontrollprogram utarbetas. Likaså har Sverige ansett att 
gränserna för det stängda området vid Bornholm bör utökas och blir mer 
biologiskt korrekt. Viss anpassning för att minska effekterna för det 
småskaliga fisket kan accepteras. 
 
Sverige skall bidra till att KOMs förslag inte försvagas ytterligare. Detta 
skall göras genom att visa viss flexibilitet avseende utformningen och 
begränsningar av effortregleringen och sommarstopp. Förändringar som 
innebär försvagning bör kompenseras med ytterligare stoppdagar eller 
sänkning av föreslagen TAC. 
 
EU-nämnden  
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 22-24 november 2005.  
 

12. (ev) Förslag till rådets förordning om återhämtningsåtgärder för 

bestånden av tunga i västra delen av Engelska kanalen och i Biscayabukten 

- Politisk överenskommelse 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund  

Artikel 37 i fördraget. Beslut fattas med kvalificerad majoritet. 
 

Bakgrund 

Förslaget presenterades i början av 2004 och innehåller 
återhämtningsåtgärder för bestånden av tunga i västra delen av Engelska 
kanalen samt i Biscayabukten. Det baseras på vetenskaplig rådgivning 
från Internationella havsforskningsrådet (ICES) som anger att bestånden 
är utanför biologiskt säkra gränser. Målet är att bestånden ska återhämta 
sig inom en period på fem till tio år. 
 
Frågan har behandlats vid ett flertal möten med rådsarbetsgruppen samt 
vid jordbruks- och fiskerådets möte den 18 oktober 2004 då det 
beslutades att frågan skulle återkomma efter det att EP yttrat sig i frågan. 
EP har därefter anfört ett antal ändringar vilka kommissionen godkänt.  
 



 
 

11

Ett flertal förändringar avseende planernas åtgärder har införts för att 
tillgodose önskemål från de på bestånden fiskande MS. Den största 
förändringen är att beståndet i västra Engelska kanalen föreslås bli 
föremål för en återhämtningsplan, då beståndet ännu inte visar tecken på 
förbättring, medan beståndet i Biscaya bör bli föremål för en långsiktig 
förvaltningsplan. Läget för detta bestånd är betydligt bättre även om det 
ännu inte befinner sig inom säkra biologiska gränser.  
 
Denna uppdelning, liksom att KOM undantagit vissa fisken, har 
välkomnats av berörda MS som dock fortfarande har vissa invändningar 
bl a avseende kontrollbestämmelserna, antalet fiskedagar samt nivåer för 
fiskeridödligheten.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Då Sverige inte fiskar i området är frågan enbart av principiellt intresse. 
Det är dock viktigt att bevaka att inte förslaget blir urvattnat i försöken 
att uppnå en kompromiss. Särskilt gäller detta återhämtningsåtgärderna 
för tunga i västra Engelska kanalen, då detta bestånd befinner sig långt 
utanför säkra biologiska gränser.  
 
EU-nämnden 
Frågan var föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 18 oktober 2004. 
 

13. (ev) Kommissionens handlingsplan för förenklingar av den gemensamma 

fiskeripolitiken 

- Föredragning och diskussion 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
KOMs meddelande i frågan presenterades den 16 december 2004 som ett 
led i den övergripande förenklingsöversynen. Meddelandet fokuserade på 
behovet av att färdigställa en flerårig handlingsplan för att genomföra 
förenklingsprocessen av den gemensamma fiskeripolitiken. Vid 
rådsmötet den 26 april 2005 antogs rådsslutsatser som stödde KOMs 
inriktning och uppmanar KOM att ta fram en handlingsplan.  
 
Följande tre målsättningar finns för förenklingsarbetet.  
1. Förbättring av klarheten i de befintliga texterna och bättre 
tillgänglighet. 
2. Minskning av och de administrativa kostnaderna för de offentliga 
förvaltningarna. 
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3. Lättnader i fråga om administrativ belastning och skyldigheter för 
näringsutövarna. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige välkomnar KOMs initiativ till en flerårig handlingsplan för 
förenklingsarbetet. Sverige prioriterar särskilt åtgärder för ökad 
framförhållning i lagstiftningsprocessen och att samtidigt förankra och 
öka förståelsen för regelverket. Vidare förordar Sverige ökad användning 
av informationsteknologi (IT) och möjligheter att samla bestämmelser i 
ett färre antal författningar. En enklare och enhetligare systematik för 
författningar bör tas tillvara. Sverige förordar analys av vilka möjligheter 
som finns att minska kraven på uppgiftslämnande såväl från de enskilda 
näringsutövarna som MS.  
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 26 april 2005. 
 

14. Övriga frågor 

(a) Omstruktureringsåtgärder för fiskesektorn till följd av den rådande 

ekonomiska krisen 

- Muntlig information från kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Frågan har diskuterats såväl i jordbruks- och fiskerådet i juni som i 
september 2005. KOM har även muntligen presenterat vissa tankar vid 
förvaltningskommittémöten. KOM ska nu informera om hur arbetet 
fortskridit. Det finns dock inga förslag från KOM om att åtgärder skall 
vidtas.  
 
KOM överväger att befintliga riktlinjer för statsstöd ska kunna användas 
så att MS kan ge stöd till fiskeföretag i kris. Tidigare diskuterade förslag 
om möjligheten till ersättning för stillaliggande avfärdas av KOM. 
Däremot ser KOM kopplingar till de fortsatta förhandlingarna om 
förslaget till den europeiska fiskerifonden och att de tankar som KOM 
där framför om stödmöjligheter som bör beaktas. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
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Sverige motsätter sig stöd till företag av dessa skäl. Det underliggande 
problemet är beståndssituationen och en överkapacitet i flottan. Villkor 
för eventuellt stöd måste vara en omstrukturering av sektorn.  
 
Sverige välkomnar att KOM inte avser att ersättning för stillaliggande 
nyttjas för detta ändamål. Ersättning ska vara ett instrument som 
används vid oförutsedda händelser och får inte öppna möjligheter till att 
ersätta driftskostnader.  
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 19-20 september 2005. 
 

b) WTO-förhandlingar 

- Information från kommissionen 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Bakgrund 
WTO:s sjätte ministerkonferens äger rum den 13-18 december i 
Hongkong. Målet för mötet är att de 148 medlemsländerna ska enas om 
en rad frågor, för att på så sätt bereda vägen för en samlad uppgörelse om 
världshandeln i slutet av 2006. Jordbruket är en av nyckelsektorerna i 
förhandlingarna, och inom jordbruket är 
marknadstillträdesförhandlingar knäckfrågan.  
 
Under hösten har tre viktiga parter – EU, USA och G-20 – lagt fram 
detaljerade förslag om jordbruket. Förslagen är inte alltför långt ifrån 
varandra när det gäller strukturen på det nya avtalet, men vad gäller själva 
innehållet är avståndet mycket stort. Detta har gjort att ambitionsnivån 
för ministerkonferensen har sänkts. Ambitionen är nu att Hongkong-
mötet ska låsa fast de framsteg som har gjorts sedan ramverket, och att 
parterna ska försöka enas om alla detaljer vid ett senare tillfälle.  
 
Eftersom rådsmötet äger rum efter ministerkonferensen kan det antas att 
det i första hand kommer att röra sig om en avrapportering.  
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Ministerkonferensen i Hongkong kommer inte att kunna leda till så pass 
långtgående resultat som Sverige hade önskat. Sverige anser dock att 
ambitionsnivån för hela rundan bör vara fortsatt hög samt att rundan bör 
avslutas senast under 2007. 
 
EU-nämnden  
Frågan behandlades senast i EU-nämnden fredagen den 18 november 
inför jordbruks- och fiskerådet 22 – 24 november 
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c) Återkrävande av exportbidrag för levande djur 

- Begäran från den danska delegationen 
 
Dokumentbeteckning 
- 
 
Rättslig grund 
Artikel 37 i fördraget. 
 
Bakgrund 
På ministerrådet den 26 april 2005 tog Danmark upp frågan om ett 
avskaffande av exportbidragen som betalas ut för export av vuxna 
handjur för slakt till Egypten och Libanon. Ursprunget är uppgifter om 
dålig djurvälfärd i samband med exporten och trots att EU:s regler 
rörande djurvälfärd i samband med exporten måste uppfyllas för 
beviljande av exportbidrag. Frågan har fått stor medial uppmärksamhet i 
dansk media. Danmark anser att kött ska transporteras som kött och inte 
som levande djur. Kommissionen lovade att presentera en rapport under 
hösten 2005 om tillämpningen av systemet för exportbidrag för levande 
djur. Frågor som rör exportbidrag för levande djur behandlas normalt i 
förvaltningskommittéerna. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige har i tidigare sammanhang framfört att Sverige principiellt är 
emot exportbidrag för levande djur och anser att kött ska transporteras 
som kött och inte som levande djur. Att exporten sker under dåliga 
förhållanden är oacceptabelt. Sverige stödjer därför Danmarks position 
om ett avskaffande av exportbidrag för levande djur avsett för slakt. 
 
EU-nämnden 
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskerådet den 26 april 2005. 
 

d) Aviär influensa (H5N1) 

- Information från kommissionen 
 
Bakgrund 
Efter det att fågelinfluensa bekräftades i Rumänien och Turkiet i mitten 
av oktober rapporterades inga ytterligare fall hos tamfjäderfä i EU:s 
närområde förrän den 5 december, då misstänkta fall rapporterades i 
Ukraina. Laboratorieanalyser pågår för närvarande för att bekräfta 
diagnosen. Ukraina har infört restriktioner för att förhindra 
smittspridning, bl.a. förbud mot förflyttning av fjäderfä och 
fjäderfäprodukter. För att förhindra smittspridning till fjäderfä i EU 
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beslöt KOM strax efter utbrotten i Rumänien och Turkiet om förbud 
mot införsel av levande fåglar och fågelprodukter från dessa länder. 
KOM väntas inom kort besluta om eventuella åtgärder mot Ukraina.   
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Sverige stöder de åtgärder som vidtagits av KOM.  
 
EU-nämnden  
Frågan har varit föremål för samråd i EU-nämnden inför jordbruks- och 
fiskeråden den 19 – 20 september, den 24 – 25 oktober, samt den 22 – 24 
november då kommissionen vid samtliga tillfällen informerat om läget. 
 

e) (ev) Meddelande från kommissionen till Europaparlamentet och rådet om 

en handlingsplan för gemenskapen om djurskydd och djurens välfärd 2006-

2010 

- Föredragning av kommissionen 
 
Dokument 
- 
 
Rättslig grund 
- 
 
Bakgrund 
Efter bl.a. en förfrågan från SE, meddelade kommissionär Kyprianou på 
Jordbruks- och fiskerådet den 21-22 december 2004 att KOM inom en 
snar framtid skulle presentera sina intentioner med djurskyddsarbetet. 
Vidare framhöll Kyprianou vikten av en långsiktig planering. Under 
första halvåret 2005 aviserade KOM att de skulle presentera en 
handlingsplan för djurskydd i december 2005.  
 
Det är ännu inte känt exakt vad som tas upp i handlingsplanen men 
troligen kommer den bl.a. att ta upp en plan för när förslag till olika 
direktiv skall presenteras, behovet av forskning och information till 
konsumenter samt djurskydd inom WTO. 
 
Förslag till svensk ståndpunkt 
Djurskydd är en viktig fråga för Sverige och vi stödjer KOM i allt arbete 
som innebär att djurskyddet stärks.  
 
EU-nämnden  
Frågan har inte varit föremål för samråd i EU-nämnden tidigare. 


